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Spørgsmål 
Kan ministeren bekræfte, at ét ud af de 14 børn, som allerede er blevet evakueret 
til Danmark fra lejrene i det nordlige Syrien, er adopteret? Vil ministeren 
endvidere, eventuelt med inddragelse af andre ministerier, give en status på alle 
de børn, som enten er blevet evakueret til Danmark, eller som fortsat befinder 
sig i Syrien? Besvarelsen kan om nødvendigt oversendes fortroligt. 

 
Svar 
Det fremgår af Task Force Evakuerings afrapportering af 18. maj 2021, at et af 
børnene var uformelt adopteret.  
 
For så vidt angår status for de børn, der er blevet evakueret til Danmark, har 
Udenrigsministeriet indhentet et bidrag fra Social-, Bolig- og Ældreministeriet, 
der har oplyst følgende:  
 

”Det er kommunerne, som har ansvaret for at yde socialfaglig hjælp 
og støtte til børn i Danmark, som har behov herfor. Dette gælder 
også de i spørgsmålet omhandlede børn. Ministeriet har derfor ikke 
oplysninger om børnenes forhold, ligesom ministeriet ikke har 
oplysninger om konkrete adoptionsforløb.” 

 
Sidst flere af børnene blev tilset var i maj 2022, hvor en lægefaglig mission med 
to danske børnelæger rejste til Roj-lejren. Tilbagemeldingerne i maj 2022 var, at 
der siden maj 2021 var sket en forværring af helbredstilstanden hos de tilsete 
børn. Som det allerede fremgik af Task Force Evakuerings afrapportering fra 
maj 2021, er der risiko for, at børnenes sundhedstilstand yderligere forværres 
under ophold i lejren. Den risiko består. 
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Udenrigsministeriet forsøger fortsat at bistå børnene under de nuværende 
omstændigheder, når ministeriet modtager anmodninger fra 
partsrepræsentanten eller pårørende. Det gælder blandt andet henvendelser 
vedrørende børnenes sundhedsmæssige situation, som håndteres i samarbejde 
med Sundhedsstyrelsen. 
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